
Rada Gminy r Miasta Koziegłowy 
42-350 K O Z t E G Ł OWY 

ul. Pl. Moniuszki 14 
woj. śląskie 

Nr OR-BR.0002.48.2023 

PROTOKÓŁ Nr XL Vlll/2023 

z czterdziestej ósmej Sesji Rady Gminy i Miasta Koziegłowy odbytej 
w dniu 30 marca 2023 r. w godzinach 15,00-17,10 

w sali posiedzeń w Urzędzie Gminy i Miasta Koziegłowy. 

Uchwały podjęte na sesji: 

1. Nr 404/XL VIII/2023 w sprawie zmian w budżecie Gminy i Miasta Koziegłowy na 2023 r. 

2. Nr 405/XL VIIl/2023 zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

3. Nr 406/XLVHI/2023 w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w Nowej Kuźnicy. 

4. Nr 407/XLVIIl/2023 w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie służebnością przesyłu 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy i Miasta Koziegłowy. 

5. Nr 408/XLVIII/2023 w sprawie przekazania petycji według właściwości. 

Podjęte uchwały stanowią załączniki od nr l do nr 5 do protokołu. 

Raport z przeprowadzonych głosowań stanowi załącznik nr 6 do protokołu 

Obrady sesji były transmitowane i utrwalono nagranie z obrad. 

Obradom sesji przewodniczyła Przewodnicząca Rady Gminy i Miasta Koziegłowy 

Pani Joanna Kołodziejczyk. 

Protokolant: Urszula Dyja. 

Skład Rady Gminy i Miasta Koziegłmvy: 15 Radnych . 

Radnych obecnych na Sesji: 15 . 

Spoza Rady w Sesji uczestniczyli; 

- Burmistrz GiM Pan Jacek Ślęczka 
- Skarbnik GiM Pani Jadwiga Matyja 
- Sela-etarz GiM Pan Krzysztof Bąk 

- Dyrektor ZEAOS Pani Katarzyna Zychowicz 

- Dyrektor M-G Ośrodka Promocji Kultury Pani Renata Garleja 

- Dyrektor ZUK Pan Zbigniew Polak 
- Tnspektor Pani Bożena Kolasa 

- Radca Prawny Urzędu GiM Pan Sławomir Kania 

- Sołtysi i Przewodniczący Zarządu Mieszkańców Koziegłów 
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Porządek obrad podany w zawiadomieniu o sesji : 

l. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. PrZ)jęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy i Miasta Koziegłowy na 2023 rok. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansow~j. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego niektóre zasady 

wynagradzania za pracę nauczycieli zatrudnionych w oświatowych jednostkach 
organizacyjnych prowadzonych przez Gminę i Miasto Koziegłowy. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w Nowej Kuźnicy. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie służebnością przesyłu 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy i Miasta Koziegłowy. 
1 O. Sprawozdanie roczne z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2022. 
11. Sprawozdanie roczne z realizacji Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie za 2022 rok. 
12. Informacja Burmistrza Gminy i Miasta z działalności w okresie międzysesyjnym. 
13. Informacja Przewodniczącej Rady Gminy i Miasta o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym. 
14. Interpelacje i zapytania radnych. 
15. Wolne wnioski i informacje. 

16. Zakończenie obrad 48 Sesji. 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 7 do protokoh1. 

Przebieg obrad: 

Ad. pktl 

Przewodnicząca Rady Gminy i Miasta Koziegłowy Pani Joanna Kołodziejczyk dokonała 
otwarcia sesji, powitała przybyłych na sesję radnych, Pana Burmistr,,;a, kierowników jednostek 
organizacyjnych, pracowników Urzędu Gminy Miasta, Państwa Sołtysów oraz 
Przewodniczących zarządów Miasta Koziegło\'\''Y i dzielnic . 

Pani Przewodnicząca Rady poprosiła Radnych o zalogowanie się w systemie głosowania oraz 
potwierdzenie obecności na dzisiejszej sesji. 

Pani Przewodnicząca Rady poinfonnowała, że skład Rady ·wynosi 15 radnych. Zgodnie z listą 
obecności i potwierdzeniem obecności w systemie do głosowania, w sesji Rady Gminy i Miasta 
uczestniczyło 15 Radnych ( pełny skład Rady Gminy i Miasta Koziegłowy). Stwierdziła więc, 
że sesja jest prawomocna. 

Lista obecności radnych i sołtysów stanowią załączniki nr 8, 9 do protokołu. 
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Ad. pkt 2 

Przewodnicząca Rady zaproponowała zmiany w porządku obrad bieżącej Sesji: 

1. Wyłączenie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie ustalenia regulaminu 
wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w jednostkach oświatowych prowadzonych przez 
Gminę i Miasto Koziegłowy. 

2. Wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie przekazania petycji według 
właściwości do Burmistrza Gminy i Miasta. 

Projekt uchwały omawiany był na wspólnym posiedzeniu komisji Rady. Zaproponowała 

rozpatrzenie projektu uchwały jako punkt 9 porządku obrad. 
Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, że była również rozważana propozycja 

wprowadzenia zmian w programie opieki nad zwierzętami podjętym na ostatniej Sesji Rady, 
ale w związku z tym, re organ nadzoru - Wojewoda Śląski uchylił uchwałę w całości, 
procedura związana z uchwaleniem programu będzie przeprowadzona od nowa. W związku 
z tym Regulamin b9dzie przedstawiony do uchwalenia na sesję Rady Gminy i Miasta w miesiącu 
kwietniu br. 

Następnie zapytała czy radni będą zgłaszać wnioski w sprawie porządku obrad sesji. Wobec 
tego, że wniosków nic zgłaszano, zarządziła głosowanie nad zaproponowanym porządkiem 
obrad. 

Porządek obrad został przyjęty 15 głosami „za" (jednogłośnie). 

Uchwalony porządek obrad Sesji: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy i Miasta Koziegło~'Y na 2023 rok. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie finansowej. 
7. Podjęcie uchwały w sprav.iie nadania nazwy drodze wewnętrznej w Nowej Kuźnicy. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie służebnością przesyłu 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy i Miasta Koziegłowy. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania petycji według właściwości do Burmistrza 

Gminy i Miasta. 
1 O. Sprawozdanie roczne z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2022. 
11. Sprawozdanie roczne z realizacji Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie za 2022 rok. 
12. Informacja Burmistrza Gminy i Miasta z działalności w okresie międzysesyjnym. 
13. Informacja Przewodniczącej Rady Gminy i Miasta o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym. 
14. Interpelacje i zapytania radnych. 
15, Wolne wnioski i informacje. 
16. Zakończenie obrad 48 Sesji. 
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Ad. pkt 3 

Przewodnicząca Rady Pani Joanna Kołodziejczyk poinformowała, że protokół 

z poprzedniej sesji wywieszony był na tablicy ogłos7.ef1 i był do wglądu w Biurze Rady, każdy 

miał możliwość zapoznania się z nimi ( protokół został rówmez przesłany Radnym 
za pośrednictwem systemu eSesja). Zapytała czy Radni będą zgłaszali wnioski lub uwagi 
do protokołu. 

Radny Pan Antoni Bielecki v.-nosił o uzupełnienie protokołu odnośnie wykonania drogi 
ul. Warszawskiej w Koziegłowach, ponieważ wcześniej ustalany był porządek wykonywania 
dróg i pierwsza miała być wykonywana droga w Lgocie Górnej, a następnie ul. Warszawska 

w Koziegłowach. 

Pani Przewodnicząca Rady stwierdziła, że nie jest to niezgodność z protokołem, który napisany 
został zgodnie z przebiegiem sesji. 

Pan Burmistrz wyjaśnił, że w swoim sprawozdaniu odniesie się do ul. Warszawskiej, która jest 
w kolejności. 

Protokół z poprzedniej sesji, która odbyła się w dniu 23 luty 2023 roku został przyjęty 
15 głosami „za" (jednogłośnie) . 

Ad. pkt 4 

Rada Gminy i Miasta Koziegłowy jednogłośnie powołała Komisję Uchwał i Wniosków 
w składzie: 

1. Pani Grażyna Sitek 
2. Pani Monika Skrobarczyk 
3. Pan Andrzej Szóstak . 

Ad. pkt 5 

Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, że w projekcie uchwały w sprawie zmian 
w budżecie wprowadzono poprawkę odnośnie propozycji zakupu wyposażenia kuchni dla 
szkoły w Koziegłowach. Ze względu na to, że nie rozpatrzono jeszcze ofert i nie dokonano 
bilansu energetycznego czy sieć dostosowana jest do tego typu urządzeń, odkładamy wniosek 
na kolejne posiedzenie , po przeprowadzeniu rozeznania. Poinformowała, że Pani Skarbnik 
przygotowała aktualną propozycję zmian w budżecie - z v.yłączeniem tego wydatku, którą 
Radni mają udostępnioną w systemie e-sesja. 

Pani Grażyna Sitek przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy i Miasta 
Koziegłowy na 2023 rok ( załącznik nr 1 O do protokołu). 
Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały . 

Uchwała Nr 404/XL VIIl/2023 w sprav-.rie zmian w budżecie 2023 roku została przyjęta I 5 
głosami „za" (jednogłośnie). 
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Ad. pkt 6 

Pani Monika Skrobarczyk przedstawiła projekt uchwały sprawie zmian w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej ( załącznik nr 11 do protokołu). 

Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały. 

Uchwała Nr 405/XL Vlll/2023 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej została 

przyjęta 13 głosami „za" , przy 2 głosach „przeciwnych" ( przeciw głosowali Radni: Pan Antoni 
Bielecki, Pan Michał Kubalski). 

Ad. pkt 7 

Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, że nadanie nazwy dotyczy drogi wewnętrznej 

w Nowej Kuźnicy, przy której mieszka wielu mieszkańców. Nadanie nazwy ułatwi lokalizację 
tych posesji w przypadku konieczności dojazdu karetki czy doręczania korespondencji. 

Pan Andrzej Szóstak przedstawił projekt uchwały w sprawie nadania nazwy drodze 
wewnętrznej w Nowej Kuźnicy ( załącznik nr 12 do protokołu). 

Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały. 

Uchwala Nr 406/XLVIIl/2023 w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w Nowej 
Kuźnicy została przyjęta 15 głosami „za" (jednogłośnie). 

Ad. pkt 8 

Pani Monika Skrobarczyk przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na obciążenie służebnością przesyłu nieruchomości stanowiącej własność Gminy i Miasta 
KoziegłoV11y ( załącznik m 13 do protokołu). 

Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały . 

Uchwala Nr 407/XLVIII/2023 w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie służebnością 

przesyłu nieruchomości stanowiącej własność Gminy Miasta Koziegłowy 

została przyjęta 15 glosami „za" (jednogłośnie). 

Ad. pkt 9 

Pan Andrzej Szóstak przedstawił projekt uchwały w sprawie przekazania petycji według 
właściwości ( załącznik nr 14 do protokołu). 

Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały . 

Uchwała Nr 408/XLVIII/2023 w sprawie przekazania petycji według właściwości została 

przyjęta 15 głosami „za" ( jednogłośnie). 
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Ad. pkt 10 

Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, że każdy z radnych otrzymał sprawozdanie 
o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej za rok 2022. Sprawozdanie omawiane było 
na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady. 

Zapytała czy radni będą zgłaszali uwagi do przedstawionego sprawozdania. Radni nie zgłaszali 
uwag, przystąpiono więc do głosowania nad sprawozdaniem . Sprawozdanie zostało przyjęte 

15głosami „za" (jednogłośnie). 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Ad. pkt 11 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że każdy z radnych otrzymał również sprawozdanie 

z realizacji Programu Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie za 2022 
rok. Sprawozdanie omawiane było na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady. 

Zapytała czy radni będą zgłaszali uwagi do przedstawionego sprawozdania. Radni nie zgłaszali 

uwag, przystąpiono więc do głosowania nad sprawozdaniem. Sprawozdanie zostało przyjęte 15 
głosami „za" (jednogłośnie). 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Ad. pkt 12 

Pani Przewodnicząca udzieliła głosu Panu Burmistrzowi, celem przedstawienia inforniacji 

o działalności w okresie międzysesyjnym. 

Pan Bunnistrz przedstawił informację o działalności w okresie międzysesyjnym, a mianowicie: 

Gmina i Miasto Koziegłowy i gminy po~iatu myszkowskiego już drugi rok działają 
w związku „Jedźmy Razem" , którego działalność będzie rozszerzana o Gminę Siewierz; 

w dniu 20 kwietnia br. w Zespole Szkół w Koziegłowach odbędą się regionalne dni 

olimpijskie, gdzie wręczane będą kółka olimpijskie dla dzieci i młodzieży; 
- rozpoczęły się prace związane z budową żłobka i przebudową budynku przy ul. 3 Maja 

w Koziegłowach na potrzeby usług społecznych. Inwestycja nie jest zagrożona, ujęta jest 
w planie finansowym. Pojawiły się jednak pewne trudności zvviązane z budynkiem 
towarzyszącym, ponieważ dzierżawca Orange nie jest jeszcze w stanie opuścić 

pomieszczenia. W najbliższym czasie problem będzie rozwiązany; 

- wraz z Panem Starostą Myszkowskim uczestniczyli w zebraniu mieszkańców Sołectwa 
Siedlec Duży. Podziękował Radzie Gminy i Miasta Koziegłowy, która przez kilka 
kadencji wykonała wszystkie inwestycje drogowe w Siedlcu Dużym i w Siedlcu Małym. 
W bieżącym roku, na nasz wniosek fimia Tauron będzie wymieniała z własnych środków 

lampy na oświetlenie ledowe; 
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- zakończyły się zebrania sprawozdawcze w jednostkach OSP, czas podsumowań nastąpi 

w I półroczu. Podziękował strażakom ochotnikom za przepracowany rok, podkreślając 

jak ważną rolę pełnią w społeczności lokalnej, ratując mienie i niejednokrotnie życie; 

- przeprowadzono negocjacje z Tauronern dotyczące finansowania oświetlenia ulicznego 

i wynegocjowano stawki, które zabezpieczą funkcjonowanie oświetlenia ulicznego 

na terenie Gminy i Miasta Koziegłowy. Ustawodawca oczekuje ograniczenia w zużyciu 
energii i te 10% musimy wykonać. Zapewnił jednak , ż.e nie będziemy ·wprowadzać 

ograniczeń w oświetleniu ulicznym. Wymiana tradycyjnego oświetlenia na ledowe 

przyniesie wymierne oszczędności; 

z Sołtysami i Radnymi omawiano tematy związane z możliwością ubiegania się o środki 

zewnętrzne . Gdy tylko będą otwierane możliwości związane z procedurą ubiegania 

się o środki finansowe, Referat Inwestycji dokona weryfikacji możliwości, potrzeb i będą 

ogłaszane nabory konkursowe. Poinformował, że na dzień dzisiejszy ze względów 

technicznych - brak możliwości montażu, nie wszystkie instalacje solarne w budynkach 

prywatnych znajdują uzasadnienie. Należy jednak skutecznie zamykać to postępowanie, 

by przeprowadzić dodatkowy nabór; 

w Urzędzie Gminy i Miasta Koziegłow-y odbyło się spotkanie osób i instytucji 

zainteresowanych rewitalizacją płyty Rynku w Koziegłowach i usytuowaniem pomnika; 

ogłoszono nabór i przyjęto 5 wniosków na propozy~ję zadań do dofinasowania 
z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. Komisja powołana do weryfikacji 

i wyboru wniosków do zgłoszenia oceniła je pozytywnie . Wnioski zostały wysłane 

do weryfikacji i wyboru do dofinansowania. Są to wnioski: jeden - osoby fizycznej, 

trzy - związków wyznaniowych oraz jeden Gminy i Miasta Koziegłowy; 

- Jednostka OSP Rosochacz pozyskała autobus ze szkoły pożarniczej, który będzie 

wykorzystywany do przewozu dzieci i młodzieży z Gminy i Miasta Koziegłowy; 

- Ośrodek Pomocy Społecznej na bieżąco analizuje i referuje realizowane zadania. Osoby 

potrzebujące opieki i wsparcia , zwłaszcza osoby starsze mąją zapewnioną pomoc, 

również w postaci usług opiekuńczych. Podopieczni w ostateczności kierowani są do 
domów opieki społecznej. Osoby, które otrzymały decyzję odmowną dotyczącą 

przyznania dodatku węglowego, mogły skorzystać z procedury odwoławczej 

do Samorządowego Kolegium Odwoławczego. Części z tych osób udało się uzyskać 

pozytywne rozstrzygniecie; 

- w ostatnim czasie trwały prace nad wytycznymi do Strategii oświatowej, wyraził 

nadzieję że w-ypracowane raporty będą materiałem v.yjściowym do tego, by plany 

oświatowe przyniosły mieszkańcom i samorządowi wymierne korzyści; 

- w Ośrodku Kultury odbył się cykl spotkań '\\-iosennych , które cieszyły się bardzo dużym 

zainteresowaniem, przy dużym udziale mieszkańców . Po okresie pandemii mieszkańcy 

chętnie przychodzą na organizowane imprezy; 

- podpisano umowę na kompleksową obsługę i zbiorowe zakupy energii, przygotowujemy 

się do kolejnych etapów; 

- w Częstochowie na Jasnej Górze odbyła się uroczystość upamiętniająca 160 rocznicę 

wybuchu Powstania Styczniowego. W związku ze 160 rocznicą wybuchu Powstania 

Styczniowego Narodowy Bank Polski \.vydał okolicznościową, kolekcjonerską monetę, 
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którą uhonorowano Jasną Górę oraz miasta i gminy, które odzyskały swoje prawa po 
zaborach i kultywują historyczną pamięć, a także szkoły noszące imię powstańców; 

projektowana obwodnica Koziegłów , rozpoczynająca się na terenach Gminy Woźniki 
została zaakceptowana w optymalnym wariancie, za co podziękował Panu Bunnistrzowi 
Woźnik i mieszkańcom , którzy wyrazili na to zgodę. Są jeszcze pewne trudności 
związane z wnioskiem mieszkańców jednej ulicy w Gniazdowie dotyczącym 

ewentualnego włączenia do obwodnicy. Sprawa jest w trakcie rozpatrywania. Jednak 
mieszkańcy Gniazdowa i Mzyk chcieliby mieć dostęp do obwodnicy; 

- Fundacja Ekologiczna działająca w Rosochaczu bardzo dobrze wpisuje się w nasze 
środowisko, być może nowa perspektywa finansowa pozwoli na jeszcze pełniejszą 
współpracę; 

- odbył się jubileusz 30 lecia Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Katowicach, który bardzo szeroko promuje i wspiera inicjatywy lokalne. 
Gmina i Miasto Koziegłowy v.ielokrotnie była beneficjentem Lego Funduszu, 
za co podziękował; 

kończą się projekty związane z odnawialnymi źródłami energii. Z końcem lutego br. 
zamknięto listę chętnych na piece na pellet. W związku z tym, że po tym terminie 
wpłynęło około 1 O deklaracji , można rozważyć jeszcze uruchomienie procedury 
z możliwością złożenia takich wniosków, ponieważ w kolejnej perspektywie finansowej 
nie będzie już tego rodzaju źródeł ciepła. Rozważana jest fotowoltaika z magazynami 
energii i pompy ciepła powietrzne; 

- w Centrum Soleckim w Lgocie Mokrzeszy w dalszym ciągu przebywają trzy rodziny 
ukraińskie, którym Pani Dyrektor Ośrodka Kultury wraz z pracownikami starają 

się pomagać; 

klastry energii - Klaster Energii Powiatu Myszkowskiego to porozumienie pięciu gmin 
członkowskich, starostwa powiatowego i Związek Gmin i Powiatów Subregionu 
Północnego Województwa Śląskiego. Celem klastra energii jest zapewnienie lokalnego 

bezpieczeństwa energetycznego poprzez wspólne inwestycje klastrowe, integrację 

społeczności gminnej, pomoc przedsiębiorcom w zapewnieniu stabilnego źródła zasilania 
i edukację mieszkańców, a przede wszystkim pozyskanie środków na te cele; 

- projekt ul. Wars7..awski~j w Koziegłowach - 7.ałożenia były takie, że kolejnym projektem 

jest ul. Warszawska w Koziegłowach , który się po części dezaktualizuje, ponieważ 
wystąpiły problemy i rozbieżności. W pierwszej części chcieliśmy projektować z ulicą 
Woźnicką skrzyżowanie, nie mieliśmy takiej zgody. Później wyłączyliśmy tą drogę 

z projektowania, to znowu są obwarowania, że musimy dostosować ten projekt 
do ewentualnej koncepcji lub projektu , którego już w zasadzie nie ma, bo się 

zdezaktualizował - żeby połączyć ten układ funkcjonalny w przebiegu drogi gminnej. 
Wróciliśmy do punktu wyjścia pomimo iż Zarząd Dróg Wojewódzkich napisał do nas 
pismo, że powinniśmy to zadanie przejąć jako Gmina i Miasto Koziegłowy - wybudować 

a później przekazać na rzecz Województwa Śląskiego. Województwo Śląskie 
wstrzymało się z podpisaniem takiego porozumienia , bo możliwe że będą widzieli jako 
samodzielne zadanie realiz~ję tegoż projektu. Jeszcze z drogą wojewódzką wiążą 
się dwa wątki, nawet dzisiejszy - w Wojewódzkim Inspektoracie Nadzoru Budowlanego, 
gdzie była dziś rozprawa administracyjna dotyczącą legalizacji, a właściwie bardziej 
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rozbiórki nielegalnego włączenia drogi w ulicę Myszkowską, drogę wojewódzką. 

Na dzień dzisiejszy kończymy projekt kanalizacji sanitarnej w miejscowości Koziegłowy 
ulica Świętokrzyska i Żarecka, zostały złożone stosowne wnioski, zgłoszenia budowlane 

do Wojewody i do Starostwa Powiatowego, mamy nadzieję że przygotowywane 

porozumienie z Województwem Śląskim określi zasady i warunki wspólnej inwestycji . 

Zostaliśmy poinformowani, że Zarząd Dróg Wojewódzkich rozszerzył nieco zakres 

projektowania przebudowy drogi wojewódzkiej o Koziegłówki. Wykonał więc telefon, 

gdzie podczas rozmowy usłyszał potwierdzenie - będzie objęte tym projektem 

przebudowa mostu na rzece w okolicy drugiego młyna oraz ciąg pieszo-rowerowy 
do Koziegłówek, do ulicy Polan; 

odbyło się posiedzenie Komisji Bezpieczeństwa w Starostwie Powiatowym 

w Myszkowic; 

odbyła się roczna odprawa służb straży pożarnej z terenu Powiatu Myszkowskiego, 
w której uczestniczył Zastępca Komendanta Wojewódzkiego Państwowej Straży 

Pożarnej; 

w Urzędzie Marszałkowskim podpisano umowę na dofinansowanie do przebudowy drogi 

gminnej w ramach PROW-u. W przyszłym tygodniu uroczyście taką promesę będziemy 

odbierać w Starostwie Powiatowym w Częstochowie; 

- w Szkole Podstawowej w Gniazdowie odbyła się lekcja poglądowa dotycząca 

innowacyjnych technik nauczania i ma nadzicj9, że te nowoczesne technik.i, które 
wprowadzamy szerszym frontem w obszar Gminy i Miasta Koziegłowy będą 

\.Vy korzystywane; 

- dziś odbyła się rozprawa administracyjna w Wojewódzkim Inspektoracie Nadzoru 

Budowlanego w Katowicach, gdzie z przykrością poinformował, że będziemy musieli 

albo jako samorząd Gminy i Miasta Koziegłowy wystąpić do Marszałka o to, że chcemy 

jednak ten zjazd wybudować lub go w przeci'"-'TIYID ·wypadku rozebrać. 

Ad. pkt 13 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła informację o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym. W okresie od ostatniej sesji Rady w dniu 23 luty 2023 r. 
podejmowane działania to: 

przygotowanie porządku obrad bieżącej sesji Rady 

- praca nad materiałami sesyjnymi, 

zwołanie posiedzenia wspólnego Komisji Rady . 

Do Rady Gminy i Miasta wpłynęły pisma: 

informacja Komendanta Powiatowego Policji w Myszko"wie o stanie bezpieczeństwa 

i porządku publicznego na terenie Powiatu Myszkowskiego oraz poszczególnych gmin 
za rok 2022 r. Informacja ta jest do wglądu w biurze Rady Gminy i Miasta; 

- prośba jednostki OSP w Koziegłowach o dofinansowanie w kwocie 50.000 7.ł w związku 

z ubieganiem się jednostki o dofinansowanie termomodernizacji stra:;,.nicy w ramach 

projektu EKO-REMIZA, współfinansowanego przez Wojewódzki Fundusz Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Kato-wicach. 
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Całkowity koszt szacowany jest na kwotę 170.000 zł. 

Planowany montaż finansowy: 

• 60.000 zł dofinansowanie z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 
• 50.000 zł środki z budżetu Gminy i Miasta Koziegłowy 

• 70.000 zł środki własne jednostki OSP Koziegłowy; 

prośba jednostki OSP w Lgocie Górnej o zabezpieczenie środków finansowych w 2024 

roku na zakup ciężkiego samochodu ratowniczo-gaśniczego; 

- pismo mieszkanki Katowic w sprawie zmiany planu zagospodarowania przestrzennego 

w miejscowości Siedlec Duży z działek rolnych na budowlane. Pismo zgodnie z ustawą 
o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym zostało przekazane według 

właściwości Bmmistrzowi, który zgodnie z ustawą prowadzi rejestr planów 

miejscowych oraz v.niosków o ich sporządzenie lub zmianę. 

Do wiadomości Rady wpłyrn;ły pisma przekazane przez Pana Bmmistrza: 

pismo Starosty Powiato,vego informujące o szacunkowych kosztach realizacji inwestycji 

budowy chodnika przy ul. Śląskiej w Pińczycach. Koszty szacunkowe wynoszą: około 
200.000 zł dokumentacja projektowa, szacunkowy koszt budowy wraz z czyściowo 

·wymaganą kanalizacją deszczową to kwota około 2.300.000 zł. Powiat deklaruje 

poszukiwanie środków z projektów rządowych lub unijnych. 

W piśmie zawarte jest zapytanie czy wyrażona będzie zgoda na dofinansowanie 50% 

różnicy między ewentualnym dofinansowaniem a wartością inwestycji; 

pismo Radnego Pana Wojciecha Chrapka o przygotowanie projektu uchwały w sprawie 

zmian w uchwale budżetowej zabezpieczającej środki finansowe w tegorocznym 

budżecie na zaprojektowanie ul. Szkolnej Lgota Nadwarcie- Lgota Mokrzesz; 

pismo mieszkańców Rzeniszowa o wszczęcie działań mających na celu usunięcia 

zagrożeń na ul. Zielonej w Rzeniszowie i zapewnienia bezpieczeństwa mieszkańcom 

i dzieciom oraz rozwiązania opłat podatku za grunty prywatnych posesji przekazanych 

na drog9. 

Ad. pkt 14 

Radni nie składali pisemnych interpelacji. 

Zapytania Radnych: 

- Radny Pan Leonard Jagoda nawiązał do sprawozdania Burmistrza z okresu 

międzysesyjnego, w którym Pan Burmistrz wspomniał o pomniku, a odbyło się 

spotkanie dotyczące fundacji pomnika Krystyna z Koziegłów, pod pevmymi 

warunkami, i prosił o przekazanie szerszej informacji na ten temat; 

- Radna Pani Jad wiga Balińska nawiązała do tematu budowy obwodnicy, o czym mówił 

Pan Burmistrz. Chciałaby, aby to bardzo wyraźnie wybrzmiało na sesji. Po pierwsze 

mieszkańcy Gniazdowa nie są przeciwni budowie obwodnicy. Rzeczywiście jedna 



11 

z ulic, to jest ulica Wesoła w Gniazdowie złożyła taki protest związany z tym, 

aby Zar7,ąd Dróg Wojewódzkich zastanowił się nad zaproponowaniem nowego 
ewentualnego ~jazdu z obwodnicy w kierunku miejscowości. Uważa, że akurat 
ta prośba mieszkańców jest zasadna z racji tego, że to jest droga o szerokości 3,5 m. 
W odległości 2 m. od .krawężnika znajdują się budynki mieszkalne , w związku 
z czym ten przejazd byłyby utrudniony. Zwróciła się z wnioskiem do Pana 
Burmistrza, aby Urz.ąd Gminy i Miasta Koziegłowy optował za tym wspierając 
mieszkańców ul. Wesołej , żeby jednak Zarząd Dróg Wojewódzkich przemyślał 
ewentualny zjazd z tej obwodnicy i ustalił w innym miejscu. Co do miejsca możemy 
rozmawiać. W imieniu tych mieszkańców i w imieniu własnym prosiła, by postarać 

się podjąć jakieś kroki , które absolutnie nie miałyby zahamować bądź zablokować 
budowę obwodnicy . Gdyby więc była taka możliwość, a myśli że jest, prosiła Pana 
Burmistrza o taką reakcję; 

- Pan Bunnistrz podkreślił, że Pani Przewodnicząca Komisji Rozwoju Społecznego 
poruszyła bardzo ważny aspekt. Jeżeli jest taka możliwość, to prosił o złożenie 
podpowiedzi na piśmie, ponieważ na dzie11 dzisiejszy takiej możliwości nie widzimy, 
ponieważ Gmina i Miasto Koziegłowy przekazała tylko i wyłącznie wykaz dróg 
gminnych do Zarządu Dróg Wojewódzkich. To Zarząd Dróg Wojewódzkich 
projektuje i wskazuje włączenie w obwodnicę . Pozostałe drogi, o których 
rozmawialiśmy , na terenie Gniazdowa - jedna jest drogą prywatną , o której nie 

rozmawiamy, bo na dzień dzisiejszy tej drogi nie ma ani miasto Woźniki ani Gmina 
Koziegłowy, a ma osoba fizyczna. Druga droga ma też szerokość od 3 m. do 4,5 m. 
Jak zmienialibyśmy na tą drogę, to jak mieszkańcy z sąsiednich ulic mogliby się 

zachować, czy oni chcieliby akurat zwiększony ruch. Rzeczywiście druga droga jest 
drogą publiczną , należałoby ją skomunalizować, uregulować stan prawny , przejąć 
od osób prywatnych przynajmniej po 5- 7 metrów na całej długości żeby pas drogowy 
miał około 10 metrów, aby droga miała charakter drogi publicznej, bezpiecznej , 
co bez zgody i bez akceptacji być nie może. Co do obwodnicy planowane 

są następujące ~ iazdy: rondo projektowane w mi~jscowości Woźniki, gdzie będą 
drogi serwisowe po stronie północnej , drugie skrzyżowanie , o którym Pani Radna 
mówi, kontestowane i protestowane tj. włączenie ul. Wesołej i później Koziegłowy , 
równie1: wąziutka dróżka pomiędzy pierwszymi zabudowaniami, to jest ulica 
Widokowa , która biegnie w kierunku Wojsławic. To są trzy wloty w obwodnicę , 
które mogłyby ewentualnie komunikować stron9 południową z północną tychże 
terenów. My na pewno przesyłając pismo mieszkańców Gniazdowa też podniesiemy 
ograniczenia i trudności komunikacyjne , natomiast musimy patrzeć na to bardziej 
globalnie, nie tylko poprzez ważny interes mieszkańców części Gniazdowa, ulicy 
Wesołej, bezsprzecznie ważny i tego nikt nie podnosi . Po tej drodze będą się 

przemieszczali tylko i wyłącznie mieszkańcy . Na pewno nikt nie zjedzie 
z obwodnicy samochodem ciężarowym na ulicę Wesołą , bo z pewnością zjedzie 

na rondzie i pojedzie drogą 789, nie skr<;ci również w ul. Widokową. Ta droga będzie 
służyła tylko i wyłącmie ruchowi lokalnemu . Będziemy taki wniosek 

do Zarządu Dróg Wojewódzkich składać; 

- odnośnie pomnika Krystyna z Koziegłów wyjaśnił, że w Urzędzie Gminy i Miasta 

Koziegłov.ry odbyło się spotkanie między innymi co do zagospodarowania przestrzeni 
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na Rynku w Koziegłowach. Możliwe, że pomimo wątpliwości, oczekiwań i żądań 
samorząd Gminy i Miasta Koziegłowy , pracownicy Urzędu Gminy i Miasta 
Koziegło\\'Y, przy akceptacji konserwatora zabytków wskażą lokalizację jako jedyną 
możliwą. Na pewno kosztem tej instalacji, pięknej inicjatyw-y osoby fizycznej , 
nie będziemy dokonywać v.,ycinki drzew na naszym Rynku . Jedyne co możliwe 
to możemy dokonać restrukturyzacji poprzez podcinkę , pielęgnację , ewentualne 
przesadzenia. Natomiast tendencją jest, aby te przestrzenie zielone powstawały, a nie 
betony. Ma nadzieję, że projektanci będą kontynuowali prace w ostatecznie 
wskazanym miejscu; 

Ad.pkt15 

W wolnych wnioskach zabierali głos: 

Radny Pan Michał Kubalski nadmienił, że na komisji wspólnej rozmawialiśmy 

o strategii oświaty, Pan Bunnistrz informował że odbył się bardzo aktywny okres 
związany z tworzeniem materiałów, które są materiałem wyjścio\\')'m do Strategii, 
była też rozważana kwestia kto ma pisać Strategię. Zaproponował , by powołać 
do tego wspólną komisję składającą się z ZEAOS-u jako głównego koordynatora, 
członków samorządów oraz przedstawicieli dyrekcji szkół i przedszkoli, by ten 
materiał wspólnie wypracować; 

- Pan Burmistrz wyjaśnił, że po wspólnym posiedzeniu Komisji od Pani Dyrektor 
ZEAOS otrzymał pismo, które mówi o dwóch propozycjach pod rozwagę - pisze 
go zespół, nasz gminny przy wsparciu osoby me1ytorycznej , jaką jest Pani Dyrektor 
Zychowicz. Na pewno będzie dobrym dokumentem wyjściowym dającym szansę 
na perspektywę czekającej nas kolejnej dekady w zakresie funkcjonowania oświaty 
na terenie Gminy i Miasta Koziegłowy. Myśli że jesteśmy w stanie mając już 
zgromadzony pokaźny materiał wyjściowy, przymierzyć się do propozycji napisania 
takiego dokumentu, przedstawienia go do konsultacji , ale i również później przyjęciu 
uchwałą Rady Gminy i Miasta; 

- Radny Pan Wojciech Chrapek ponowił prośbę, hy na wspólne posiedzenie komisji lub 
Sesję Rady zaprosić Wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa Śląskiego Pana 
Gmitruka w sprawie lobbowania na rzecz modernizacji drogi wojewódzkiej 789. 
Ponadto podkreślił, że dziś podjęto decyzję o zabezpieczeniu środków finansowych 
na zakup dwóch samochodów pożarniczych dla jednostek OSP. Liczy na to, 
że dotychczasowe samochody pożarnicze które posiadają te jednostki są w dobrym 
stanie technicznym i zostaną przekazane innym jednostkom , które samochodów nie 
mają, a jedną z takich jednostek jest OSP Lgota Nadwarcie , która dysponuje tylko 
starym samochodem z lat 70-ych . Uważa więc za zasadne, by przypomnieć 

wszystkim jednostkom OSP , że Rada Gminy i Miasta Koziegłowy popiera wnioski 
jednostek i przeznacza środki finansowe, ale zgodnie z ustaleniami jednostki powinny 
zadeklarować kiedy i którym jednostkom OSP z terenu naszej Gminy przekażą 
dotychczasowe samochody pożarnicze; 
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- Pani Przewodnicząca Rady stwierdziła, że jest to bardzo słuszny wniosek i trzeba nad 
tym czuwać; 

Pan Burmistrz wyjaśnił, że ma nadzieję, że przy promesach, które będziemy odbierać 
w Starostwie Powiatowym w Częstochowie, będzie Wiceprzewodniczący Sejmiku 
i ponowi prośbę o spotkanie z samorządem Gminy i Miasta Koziegłowy . Temat drogi 
789 jest już historyczny i to, że straciliśmy drogę 789 , a zyskałoby wiele 
miejscowości: Gniazdów, po części Koziegłowy , Koziegłówki, Lgota Mokrzesz, 
Lgota Górna, Lgota Nadwarcie oraz wszyscy, którzy się w tym obszarze komunikują. 
Projekt, który sporządzony był kilka lat temu , który zaakceptowaliśmy i byliśmy 
z niego bardzo zadowoleni , ze wstępnym montażem finansowym pod to zadanie , 
poszedł już do kosza. Dziś, będąc na rozprawie administracyjnej w Wojewódzkim 
Inspektoracie Nadzoru Budowlanego stwierdzono, że projektu który oglądaliśmy kilka 

lat temu już nie ma. Teraz Zarząd Dróg Wojewódzkich posiłkuje się -wytycznymi 
i pewnymi elementami z tego projektu , które chce adaptować i aktualizować. 
Również na spotkaniu, które było na ul. Warszawskiej mówiono, że ten projekt który 
był kilka lat temu jest już nieprzystający, bo się zmieniły przepisy wykonawcze, 
uwarunkowania techniczne co do tego rodzaju klasyfikacji czy kategorii drogi, więc 
należałoby zacząć zadanie od początku. Najpierw zaprojektować , wyłączając 

te odcinki gdzie rzeczywiście może nie ma potrzeby i konieczności. Jeżeli powstanie 
obwodnica Gniazdowa i Koziegłów droga wojewódzka będzie drogą powiatową. 
Będzie to trudna do udźw:ignięcia inwestycja dla Powiatu, nawet w dofinansowaniu 50 
na 50 z gminą Koziegłowy. Dzisiaj został otworzony przetarg na ul. Wolności 

w Myszkowie . Gmina Koziegłowy, która ma tylko krótki odcinek kanalizacji 
sanitarn~j i trochę oświetlenia ma dopłacić ponad 700 tys. :d. do porozumienia 
z Powiatem Myszkowskim i z miastem Myszków . Najniższa oferta to kwota ponad 
25 mln zł. na to zadanie, tylko i wyłącznie na ul. Wolności, wyłączony jest ten 
pierwszy odcinek. Należy więc sobie porównać ile będzie kosztował remont drogi 
Gmin9 Koziegłov.'Y i Powiat Myszkowski w przypadku kiedy powstanie obwodnica. 
Uważał i uważa, że to był błąd historyczny mieszkańców Koziegłów, że pisząc protest 
przeciwko remontowi drogi 789 , a za obwodnicą zadanie zostało zablokowane, 
bo można było pisać za obwodnicą przy "''Ykorzystaniu środków remontov\ych 
na modernizację drogi 789, ale fakt się zadział, sprawa jest zamknięta. Ma nadzieję, 
że Pan Gmitruk nas odwiedzi; 

- odnośnie samochodów pożarniczych Pan Bunnistrz wyjaśnił, że rzeczywiście 

nie pisaną, aczkolwiek złamaną wielokrotnie przez jednostki OSP zasadą było to, 
że jeżeli jednostka pozyskuje samochód, to dotychczasowy samochód w pierwszej 
kolejności, przed jakąkolwiek sprzedażą, zbyciem czy złomowaniem , powinna 
przekazać do Zar7.ądu Miejsko-Gminnego OSP do okazania i przekazania - czy któraś 
z jednostek chciałaby taki samochód. Ta sytuacja jednak wymknęła się spod kontroli . 
Natomiast jeżeli rzeczywiście taki wymóg formalny postawimy mówiąc że jeżeli 
samochód nie będzie przekazany nie będzie dofinansowania, to możliwe, 

że ta procedura w przyszłości ulegnie znormalizowaniu; 
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- Radny Pan Damian Cesarz, w odpowiedzi do wypowiedzi Radnego Pana Chrapka, 
w imieniu jednostki OSP Winowno, już dziś zadeklarował przekazanie samochodu, 
gdy tylko otrzymają nowy samochód; 

- Pani Przewodnic7.ąca Rady nadmieniła, że w przyszłym roku mamy zaplanowany 
samochód dla Lgoty Górnej , więc będzie do oddania kolejny samochód, a więc b~dą 
zadowolone dwie jednostki OSP w tym roku, a w kolejnym trzecia; 

- Pani Przewodnicząca Rady zwróciła się do Dyrektora Zespołu Usług Komunalnych 
oraz do Radnej Pani Grażyny Sitek , ponieważ jej okręgu dotyczy prośba, którą 
przedstawi. W dniu wczorajszym zwrócili się do niej mieszkańcy Wojsławic odnośnie 
drogi, która została zrujnowana przy budowie ropociągu . Prosiła by zainteresować 

się tą drogą , gdzie ZUK wcześniej dbał o drogę , wysypywał i była przejezdna. 
Należy wpłynąć na osoby odpowiedzialne , żeby droga została doprowadzona 
do stanu w jakim była przed budową ropociągu. Następnie nawiązała do informacji 
Pana Burmistrza z okresu międzysesyjnego, gdzie była informacja, iż składamy 

wnioski do Ministerstwa Kultury, programu rewitalizacji zabytków. Zapytała jakie są 
to wnioski, bo wcześniej była informacja tylko o jednym wniosku dotyczącym 
Koziegłów; 

- Pan Burmistrz wyjaśnił, że różnic samorządy podchodziły w ramach ogłaszanych 
konkursów i procedury naboru tychże wniosków. Część samorządów poszło 

uchwałami rad gmin i organów stanowiących, co uważa za przedwczesne, bo uchwały 
będą dopiero w momencie gdy takie dotacje będą przekazywane dla podmiotów 
lub stowarzyszeń . Powiat Myszkowski, z uwagi na to, iż nie miał już zabytków 
w swojej właściwości, ogłosił taki nabór dla wszystkich podmiotów zewnętrznych 
i taki nabór był otwarty. Na wniosek osoby prywatnej, która chciała, a miała prawo 
taki wniosek złożyć, Gmina i Miasto Koziegłowy, zarządzeniem Burmistrza ogłosiła 

warunki ubiegania się i aplikowania o takie środki, co stanowiło otwarcie również 
dla innych jednostek nie będących jednostkami samorządu terytorialnego. Najpierw 
mieliśmy cztery, a obecnie mamy pięć złożonych wniosków. Ponieważ jest ochrona 
danych osobowych, może tylko powiedzieć że jest złożony wniosek od osoby 
prywatnej , która jest właścicielem obiektu zabytkowego na terenie Gminy i Miasta 
Koziegłowy. Obiekt objęty jest ochroną konserwatorską , wpisany do rejestru 
zabytków. Drugi wniosek, to wniosek samorządu Gminy i Miasta Koziegłowy - ruiny 
po byłym zamku w Koziegłowach .Oprócz wniosku samorządu zostały złożone cztery 
wnioski : jeden od osoby prywatnej , a trzy pozostałe od stowarzyszeń, związków 
wyznaniowych - od parafii. Pan Burmistrz zapytał Pana Mecenasa czy jest tajemnicą 
kto takie wnioski złożył; 

- Pan Mecenas Kania wyjaśnił, że nie można podać danych osobo"W)'Ch osób 
fizycznych; 

Pani Jadwiga Balińska nadmieniła, że nie chcemy poznać danych osobov-.1ych, 
a chcemy wiedzieć jakie obiekty; 

- Radna Pani Monika Skrobarczyk poinformowała, że jest to obiekt znajdujący się 
na Rynku w Koziegłowach, ponadto wnioski złożyły parafie: Koziegłówki, 

Koziegłowy i Pińczyce; 
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Pan Bunnistrz wyjaśnił, że nie mogliśmy takich wniosków nie przyjąć, wszystkie 
złożone wnioski zostały komisyjnie zakwalifikowane. Natomiast problem 

komunikacyjny, który został wywołany stanem technicznym tego budynku 

w przyszłości będzie rozwiązany . Na dzief1 dzisi~jszy przerzucamy się 
odpowiedzialnością za pokrycie kosztów za postawienie tego ogrodzenia , za zajecie 
pasa drogowego; 

Pani Przewodnicząca Rady podkreśliła, że są właściciele tego budynku, którzy są do 
wniosku, a do zapłacenia nie ma; 

- Pan Andrzej Szóstak podkreślił, że jest to skomplikowane i są z.ależności pomiędzy 
zajęciem pasa drogowego, a konserwatorem zabytków, bo jest to sprawa którą 
musiałby się zając Pan Mecenas lub Kancelaria Prawna. Podkreślił, że właściciele 
chcieli budynek rozebrać, ale konserwator na to nie pozwolił; 

- Pan Burmistrz wyjaśnił, że nie było takiego wniosku do konserwatora , nie było 
wniosku o rozbiórkę tego obiektu ; 

Radna Pani Monika Skrobarczyk zaproponowała, by zaprosić właścicieli tego obiektu; 

Radny Pan Leonard Jagoda podkreślił, że w sprawie rozbiórki nie decyduje 

konserwator zabytków, a decyduje Minister, który nie ma nic przeciwko rozebraniu . 

Gdyby wpłynął wniosek, to Minister by go rozpatrzył . Skoro jest mowa, 
że właściciele chcą rozebrać budynek, to gdy napiszą o to wniosek , to można 

się domyślać że wniosek do Ministra musi spełniać określone warunki, a między 
innymi diagnoza techniczna, trzeba odpowiedzieć na pytanie dlaczego taki wniosek, 

na które musi odpowiedzieć rzeczoznawca, któremu trzeba zapłacić . Bezpieczeństwo 
w okolicy tego budynku obecnie jest podniesione, ale za to bezpieczeństwo ktoś musi 

zapłacić. Zarząd Dróg Wojewódzkich żąda pieniędzy i nie wiadomo na kim się 
to skończy, być może że na nas; 

- Pani Przewodnicząca Rady podkreśliła, że nie jest to nasza droga i myśmy tego 
nie zastawiali , a jest właściciel lub Zarząd Dróg Wojewódzkich . Spotkamy 

się z właścicielami, celem omówienia spraw z tym związanych; 

- Pan Andrzej Szóstak proponował, by zaprosić właścicieli na posiedzenie wspólne 
komisji; 

- Sołtys z Koclina poruszyła kwestie związane z komunikacją miejską w kierunku 

Starej Huty. Nie jest to zsynchronizowane z godz.inami naszych uczniów , którzy 

chcieliby być w Myszkowie już około godziny 7,oo, by później do szkoły dojechać 

pociągiem. Ponadto wskazane byłoby rozszerzenie o oczekiwany punkt przy szkole 
w Pińczycach; 

- Pan Burmistrz prosił, by po sesji lub w jakimś innym dniu takie oczekiwania 

co do godzin i rozkładu jazdy omówić i stosowną korektę wprowadzić. Będziemy 
się przygotowywać do kolejnego finansowania, stąd bardzo prosi o propozycje , 

ponieważ ta komunikacja miejska, publiczna będzie się z czasem rozwijała i tych 

samochodów powiat ale i również nasz związek będzie pozyskiwał w przyszłości 
więcej, co również w stopniu przynajmniej dobrym zabezpieczy te potrzeby 
komunikacyjne; 
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- Pani Przewodnicząca Rady podkreśliła, że wskazany rejon ma bliżej, w porównaniu 

do miejscowości Wojsławice, Cynków, Winowno, Markowice, Gniazdów , gdzie 

do szkół w Myszkowie jest o wiele dalej; 

Pan Damian Cesarz podkreślił, że część tego rozkładu v,1ynika z tego co dzieje się 

na drodze krajowej 91, objazdy są tym wymuszone. Myśli, że Powiatowy Związek 

jest dość elastyczny i na pewno korekty są możliwe; 

Pan Burmistrz prosił, by ta grupa inicjaty\,\'lla Sołtysów i Radnych z miejscowości 

Pińczyce, Stara Huta, Koclin , Pustkowie Lgockie i być może Zabijak złożyła wniosek 

w tej sprawie; 

Skarbnik GiM Pani Jadwiga Matyja poinformowała, że zabiera głos jako mieszkanka 
Rzeniszowa. Poinformowała, że w ostatnim czasie wypłynęły plany budowy trzech 

biogazowni na terenie Gminy i Miasta Koziegłowy. Pierwsza to Koziegłowy -Wylągi, 

w polach , z dala od budynków mieszkalnych - tej biogazowni nie będzie. Druga 

w Markowicach, w polach, z dala od budynków mieszkalnych - tej biogazowni 

nie będzie. W Rzeniszowie, niespełna 40 m. od budynków mieszkalnych bi o gazownia 

będzie . Na spotkanie, które organizowała Pani Sołtys wraz z Panią Radną była 

zaproszona między innymi Pani Inwestor, ale oprócz tego Pani Inwestor w swoim 

imieniu zaprosiła Państwa Radnych. Wtedy Pan Radny Leonard Jagoda powiedział, 

że bardzo chętnie pójdzie na to spotkanie, ale tylko z tego powodu żeby się zapoznać 
z technologią budowy biogazo-wni. Niespełna jak we v.-torek Pan Radny stwierdził, 

że lokalizacja biogazovmi w Rzeniszowie jest idealna, najlepsza z możliwych. 

Przytoczyła rotę ślubowania, które Radni składają po wyborach , przed objęciem 

mandatu i podkreśliła, że nie widzi tuj akoś za wyjątkiem mieszkal'iców Rzeniszowa; 

- Pan Burmistrz wyjaśnił, że to nie Gmina i Miasto Koziegłowy jest stroną 

postępowania, jest pomiot gospodarczy i osoba fizyczna na dzień dzisiejszy oraz 

wszelkie działania społeczne, oddolne są tylko i wyłącznie życzeniem , prośbą, 

oczekiwaniem, wnioskiem. Dwie wspomniane lokalizacje - jedna to była lokalizacja 

biogazowni przemysłowej, druga - w ramach klastra energii, była wskazana nie przez 

Gminę Koziegłowy, nie przez Powiat Myszkowski, a przez Agencję Nieruchomości 

Skarbu Państwa, i tutaj też ostatecznie została ·wykreślona . Jeżeli chodzi 

o biogazownię w Rzeniszowie, jest biogazownią wewnętrzną osoby prywatnej, 

podmiotu gospodarczego i tutaj nic można stawiać znaku równości między tymi 

instalacjami. Skoro ten temat został tu wywołany, dla publicznej wiadomości, już jest 

to informacja znana, na dzień dzisiejszy Wojewoda Śląski przekazał decyzj9 

do ponownego rozpatrzenia . Sprawa wróciła do Inspektoratu i będzie procedowana 

w odwołaniu i nie znamy jej rozstrzygnięcia, ponieważ nie możemy znać dotąd, 

dopóki taki dokument przynajmni~j w instancji pierwszej się nie ukaże. Osobiście 

uczestniczył, nie tylko w spotkaniach z inwestorem, ale i również z mieszkańcami 

przy publikacjach medialnych i też te obawy były bardzo mocno podnoszone. 

Nie wiemy jak ta sytuacja si9 potoczy, niemniej jednak myśli, że daleko idący protest 

i sprzeciw będzie wyznacznikiem również dla samorządu Gminy i Miasta 

Koziegłowy, co na ostatniej sesji Rady Gminy i Miasta Koziegłowy wyrażono - 15 
Radnych zagłosowało za tym , że obawy, stanowisko czy ta petycja budzi swoje 
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ograniczenia, wątpliwości oraz zastrzeżenia, i wniosek Stowarzyszenia podzieliliśmy. 

Stanowisko przesłaliśmy do Wojewody i sprawa jest w trakcie odwołania , 

na pozwolenie na budowę; 

Pani Przewodnicząca Rady, odnośnie słów przeczytanych przez Panią Skarbnik, 

podkreśliła , że zawsze miała odwagę , nie uchyla się od niczego i zawsze mówi 

prawdę prosto w oczy i z tego jest znana. Jeżeli ma coś do powiedzenia mówi o tym 

głośno . Wniosek również podpisała i w dalszym ciągu go podtrzymuje. Rozmawiała 

ze Starostą Powiatu Myszkowskiego, który rykoszetem otrzymał najbardziej, 

zwłaszcz.a od mieszkańców Rzeniszowa, i uzyskała informację, że nie będzie się tym 

zajmowało Starostwo z tego względu, że Starosta również podpisał taką petycję i jest 

tego samego zdania. Niech więc to rozstrzygnięcie wyda zgodnie z literą prawa inny 

Starosta, który tej sprawie przyjrzy się, tak jak przyjrzał się Naczelnik Wydziału 

w Myszkowie , czy Wojewoda. Jutro Starosta podejmie taką decyzję, którą będzie 
uważał za słuszną. To jest odpowiedź do Pani Skarbnik i chciałaby, żeby 

w przyszłości Pani Skarbnik tak broniła naszego budżetu, jak dzisiejszą sprawę; 

Radna Pani Grażyna Sitek podziękowała Pani Skarbnik, ale w tym wypadku 
mieszkance Rzeniszowa za kolejny wydźwięk tej sytuacji . Do wypowiedzi 

Burmistrza, iż nie możemy stawiać znaku równości pomiędzy biogazownią , 

nie możemy też stawiać znaku równości, w odczuciu Pana Burmistrza, między 

mieszkańcami. Na Wylągach czy w Markowicach można było zablokować 

biogazownie, natomiast w Rzeniszowie - rozumie że jest inwestor, tłumaczymy 

się przepisami prawa. Ale znak równości powinien być i oznaczać ró~ne traktowanie 

mieszkańców; 

Pan Burmistrz podkreślił, że jeżeli Pani Radna chce równego traktowania, to zmieńmy 

plan zagospodarowania przestrzennego w Rzeniszowie tak jak wnioskują mieszkańcy, 

nie pozwólmy by był tam teren przemysłowy. Należy więc złożyć taki wniosek , 

i będziemy go procedowali; 

- Pani Grażyna Sitek stwierdziła, że nikt nie zamierza zamykać firm , które już istnieją, 

bo od tych finn wpływa podatek do naszego budżetu; 

Pani Przewodnicząca Rady nadmieniła, że w R7.eniszowie padło stwierdzenie, 

że Rada Gminy i Miasta i ten Burmistrz mieli czas żeby zmienić plan przestrzennego 

zagospodarowania , ale to były Radny Rzeniszowa wraz z poprzednim Zarządem 

tak uchwalił; 

- Pani Grażyna Sitek wyjaśniła, że padły te słowa nie od mieszkańca Rzeniszowa, więc 

należy zwracać się bezpośrednio do tej osoby, nie do niej, ani do mieszkańców 
Rzeniszowa. Przyjęliśmy apel, który zdaniem jednej gazety był niepotrzebny . Wierzy 

jednak, że był bardw potrzebny i że Radni przyjęli go nic tylko pod przymusem, tylko 

ze szczerego serca zgodnie z tym jak uważamy; 

- Pani Przewodnicząca Rady nadmieniła, że na zebraniu, w którym uczestniczyła 

zaró~no Pani Radna, jak i Pani Skarbnik padło stwierdzenie, że był czas że Rada 

Gminy i Miasta Koziegłowy mogła zablokować, zmienić plan zagospodarowania 
przestrzennego . Jest na Sali obrad Pan Mecenas i mo:;,.e to potwierdzić - nie ma takiej 

możliwości przy istniejącym planie zagospodarowania przestrzennego , by działającej 

firmie cofnąć obowiązujące zapisy w planie zagospodarowania przestrzennego; 
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Pan Burmistrz podkreślił, że to nie ta Rada i nie ten Burmistrz tego inwestora 
sprowadził do Rzeniszowa i nie my stworzyliśmy mu warunki do tej działalności . 
Natomiast od nas wymaga się rzeczy, która jest poza przepisami prawa. Rozumie 
stanowisko, obawy i oczekiwanie. Wszyscy solidarnie identyfikujemy się z tym. 
Natomiast uwarunkowania prawne dotyczące instalacji o której wielokrotnie 
dyskutowano , na pewien rodzaj mamy wpływ i podjęliśmy taką słuszną decyzję, na tą 
czynność nikt nie pytał się ani Pani Radnej o jakiekolwiek pozwolenie czy stanowisko 
w tej sprawie; 

Pani Grażyna Sitek zapytała skąd Pan Burmistrz ,vie że jest to niezgodne z prawem, 
bo prawo jeszcze w tym zakresie nic powiedziało ostatniego zdania; 

Pan Bunnistrz prosił, by zaproponować daleko idące wnioski o zmianę sposobu 
użytkowania i przeznaczenia tych terenów; 

Pani Joanna Kołodziejczyk zapewniła Radą Panią Grażynę Sitek, że zawsze, nad 
każdą uchwałą głosuje zgodnie z sumieniem i ze zrozumieniem, nigdy pod dyktando 
i nigdy nie głosowała wbrew swojemu przekonaniu; 

- Radny Daniel \Vrobel zwrócił się z pytaniem kiedy Pan Leonard Jagoda powiedział 

takie słowa ; 

- Pani Jadwiga Matyja wyjaśniła, że teraz we wtorek powiedział, że lokalizacja 
biogazowni w Rzeniszowie jest idealna, najlepsza z możliwych; 

- Pani Grażyna Sitek nadmieniła, że gdyby ta lokalizacja była w Koziegłowach na ul. 
Częstochowskiej , Żareckiej czy każdej innej również. byłaby idealna. Przecież 
są zakłady również z przetwórstwem również na terenie Koziegłów , ciekawa więc 

jest czy ci mieszkańcy pokornie wyraziliby na to zgodę. Tak dzieje się w całej Polsce, 
więc prosi, by nie dziwić się mieszkańcom Rzeniszowa , a od władz gminy 

oczekujemy poparcia; 
- Pani Przewodnicząca Rady podkreśliła, że rozstrzygnięcie tej kwestii wcześniej 

czy później nastąpi, jesteśmy z mieszkańcami Rzeniszowa. Podkreśliła, że jeżeli 

komuś chce się dokuczyć , to można to zrobić w białych rękawiczkach, by jak 

najwi<;:cej osób o tym wiedziało i zniszczyć człowieka również można , bo tak 
się komuś podoba lub chce wypłynąć politycznie, nie robiąc nic przez dziesięć lat. 

Nadmieniła, że biogazownie powinny powstawać w oddalonych miejscach, gdzie 
nie ma budynków mieszkalnych, bo biogazownie czy fotowoltaika są nieuniknione 
w przyszłości. Należy więc zastanowić się nad tym, by w planie zagospodarowania 
przestrzennego wskazać takie miejsca, gdzie nie ma zabudowy mieszkalnej , a mamy 
wiele hektarów odłogów, więc myśli że można to zlokalizować; 

- Pani Grażyna Sitek poinformowała, że na dzień dzisiejszy może kilka takich działek 
wskazać , gdzie ta biogazownia nie szkodziłaby nikomu ; 

- Pani Przewodnicząca Rady zwróciła się do Pana Dyrektora ZUK, by podjąć działania 
odnośnie wspomnianej drogi w Wojsławicach, ponieważ Radna z tego terenu jest 
zainteresowana tylko Rzeniszowem; 
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_Pani Grażyna Sitek ,,vyjaśniła, że podczas komisji objazdowej wskazywała ulicę 
Letniskową w Wojsławicach , również w ubiegłym roku i dwa lata wcześniej była 

tam Komisja Gospodarcza i jest to zgłaszane w jej wnioskach do budżetu, że jeżeli 
nie mieści się w granicach prawa żeby zgłosić ją do przebudov.-y dróg, to chociaż 
ją wysypać . Osobiście Pani Przewodnicząca mówiła, że firma która wykonywała 
ropociąg tą drogę naprawi. Prosi więc, by nie mówić że nie jest zainteresowana, 
bo jest zainteresowana Wojsławicami, Krusinem jak i Rzeniszowem; 

- Pani Przewodnicząca ~'Yjaśniła, że droga była wysypana, ale w tej chwili, po zimie 

jest zniszczona; 

- Pan Zbigniew Polak wyjaśnił, że droga jest zgłoszona do firmy , która wykonywała 
ropociąg . Droga została w jakiś sposób poprav.iona , ale jest nieakceptowalna, 
nic odebraliśmy jej , ma zostać odtworzona przez wykonawcę. Chcemy by droga 
wróciła do stanu w jakim była przed wykonywaniem ropociągu i na razie czekamy. 

Ma nadzieje;, że firma doprowadzi drogę do właściwego stanu; 

- Radna Pani Grażyna Sitek stwierdziła, że ze strony Pani Przewodniczącej padł bardzo 
poważny zarzut , że zainteresowana jest tylko Rzeniszowem . We wrześniu lub 
w sierpniu ub. roku na sesji Rady bądź na posiedzeniu wspólnym komisji zwróciła 
się z prośbą ,by wystosować pismo do Starostwa Powiatowego odnośnie brakującego 
fragmentu chodnika w Krusinie. Zapytała czy coś w tym względzie zostało zrobione; 

- Pan Burmistrz wyjaśnił, że w planach rozwojowych Starostwa Powiatowego i Powiatu 
Myszkowskiego ważna jest każda droga powiatowa na terenie Powiatu 
Myszkowskiego. Prosił o wzięcie pod uwagę , że bardzo dużo inwestycji zostało 
wykonanych w tej kadencji na terenie Gminy i Miasta Koziegłowy. Plany są 

w dalszym ciągu bardzo ambitne i ma nadzieję, że one z każdym rokiem , z każdym 
wnioskiem będą przekładały sic;; na wspólne inwestycje i również na ten brakujący 
odcinek, o który Pani Radna wnioskuje. Natomiast żyjemy w bardzo trudnych, 
wymagających wielu działań czasach , wszyscy staramy się pracować najlepiej jak 
potrafimy. Wracając do tematu, który od kilku miesięcy procedujemy - chciałby aby 
nieco odłożyć odczucia, emo(;je, stanowiska , a bardziej merytorycznie i rzeczowo 

zacząć rozmawiać. Zaakcentował, że w 1990 roku nikt z tutaj obecnych jeszcze 
nie był radnym Gminy i Miasta Koziegło-wy, gdzie tereny które nabyła inwestorka 
były terenami przemysłowymi . Ktoś podpisał umowę kupna - sprzedaży , ktoś 
pozwolił na to, żeby ul. Zielona stała się ulicą przemysłową. Zlokalizowanych tam 
jest 4 lub 5 dużych przedsiębiorstw. Teraz ulica Zielona rzeczywiście wymaga 
naszego stanowiska i zajęcia. Czy mamy tą ulicę zamknąć , oddać ją właścicielom, 
ograniczyć ruch , a również i dla mieszkru'iców Rzeniszowa ? Jednak nie tędy droga . 
Zakład zgodnie z przepisami został wybudowany i funkcjonuje do dnia dzisiejszego. 
Podmiot gospodarczy o ile tak stanowią przepisy prawa, może postępować w ten 
sposób lub w ten sposób . Nasze oddolne działania spowodowały to, że Wojewoda 
Śląski pochylił się nad pewnymi aspektami formalnymi i prawnymi dotyczącymi 
wydania decyzji pozwolenia na budowę. Ma nadzieję, że niezależny organ , 
jak poinformowała Pani Przewodnicząca Rady, niezwiązany w żaden sposób 
z zakładem , jak się również sugerowało że substratowa czy produktowa 
z przedsiębiorcą, rozstrzygnie tą kwestię. Natomiast przepisy mówią w ten, a nie 



20 

w mny sposób. Ma nadzieję, że dojdzie do tego ze będzie potrzebna decyzja 

środov.riskowa, że to my będziemy wymagali operatu oddziaływania na środowisko, 
że będzie to akurat obszar opisany w całej procedurze środowiskowej . W tej kwestii 

jest dobrej myśli , możliwe że ta refleksja ró\.vnież gdzieś tam po obydwu stronach się 
pojawi, przynajmniej z okresem świątecznym. 

Na zakończenie Pan Burmistrz i Pani Przewodnicząca Rady złożyli zebranym i ich rodzinom 

oraz wszystkim mieszkańcom Gminy i Miasta KoziegłovVY życzenia na nadchodzące Święta 
Wielkanocne. 

Ad. pkt 16 

Wobec v.ryczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Pani Joanna Kołodziejczyk 
zamknęła obrady czterdziestej ósmej Sesji Rady Gminy i Miasta Koziegłowy, dziękując radnym 

oraz zaproszonym gościom za przybycie i udział w scsj i. 
Na tym obrady czterdziestej ósmej Sesji Rady Gminy i Miasta Koziegłowy zakończono. 

Protokół sporządziła 
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